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ورود به اين جلسات براي عموم علاقه مندان آزاد است و مخاطبان مي توانند براي حضور در اين 
كارگاه هاي آموزشي و تخصصي در ساعت ياد شده، به حوزه هنري واقع در خيابان سميه، نرسيده 
به پل حافظ مراجعه كنند. نقيضه ك��ه به آن »پارودي« نيز گفته مي ش��ود و برخي »نظيره 

طنزآميز« ترجمه كرده اند، تقليد طنزگونه از يك كار هنري ديگر است. 
نقيضه در مواردي به قصد استهزا و نقد اثر ساخته مي شود و در مواقعي تنها هدف خنداندن 
است. يوسفعلي ميرشكاك زاده  1338 در شوش دانيال، ش��اعر، نويسنده، طنز پرداز و 

نظريه پرداز حوزه  فرهنگ و هنر است. 
از وي تابه حال آثار بسياري منتشر شده است كه »ستيز با خويشتن و جهان«، »جاي 
دندان پلنگ«، »زخم بي بهبود«، »ديپلمات نامه«، »ماه و كتان«، »از چش��م 
اژد ها«، »از زبان يك ياغي«، »غفلت و رسانه هاي فراگير« و »فرامرزنامه« 

برخي از اين آثار است.

احياي يك سنت اسلامي با نامه رهبري به جوانان غربي
 محمدصادقعابديني

درهماي�ش»م�نونام�هرهبرب�هجوانان
امري�كايش�ماليواروپ�ا«ازنامهن�گاري
مقاممعظمرهبريبهجوانانغربيبهعنوان
احي�اييكس�نتاس�امينامبردهش�د.
به گزارش »جوان« همايش »من و نامه رهبر به 
جوانان امريكاي شمالي و اروپا« به همت كانون 
انديش��ه جوان و دفتر مطالعات دعوت اسلامي 
واحد جهاد علمي بسيج دانشجويي دانشگاه امام 
صادق)ع( به مناسبت روز ملي جوان در دانشگاه 

امام صادق)ع( برگزار شد. 
 احياييكسنتاسامي

آيت الله علي اكبر رشاد، رئيس پژوهشگاه فرهنگ 
و انديشه اسلامي كه به عنوان سخنران ويژه در 
اين همايش حضور داش��ت، با اش��اره به سنت 
رسول خدا در جذب جوانان گفت: خطاب رهبري 
به جوانان اروپا و امريكاي شمالي در رفتار ديني 
يك سنت بوده و اين احياي سنت از طرف ايشان 
صورت گرفته اس��ت. اين اتف��اق يك خط دهي 
راهبردي است كه نشان مي دهد تكليف ما در چه 
 جايي قرار دارد. عمدتاً اهتمام بايد به پيام رساني 
به جوانان باشد همانطور كه در انقلاب ما امام نيز 
اين رفتار را انجام داد و اطرافيان ايشان را عمدتاً 
جوانان تشكيل مي دادند و بنياد انقلاب در فكر، 

عاطفه و قواي جوان ها ساخته شد. 
آيت الله رشاد با اش��اره به اينكه شنيده است در 
برخي كش��ورها و مناطق اصلًا نام��ه  به جوانان 
نرسيده است، گفت: اين نوع فعاليت ها با تشريفات 
پيش نمي رود، بايد سفيري خاص براي اين كار 
اعزام شود. اين نامه نبايد تنها در فضا باقي بماند 
به هرحال ما نگران اين سرنوشت هستيم. اسلام 
درباره اصل اثبات وجود به خدا اهتمامي و آيه اي 
نداشته است آنچه بيشتر مورد اهتمام قرآن است 
راجع به شكل و طرح توحيد است، تصور مي كنم 

جهان امروز نيازمند به توحيد است. 
 ناتوانيرسانههاياستكبار

دربرابريكنامه
حميدرض��ا مقدم فر، مس��ئول فرهنگي مجمع 
جهاني بيداري اس��لامي طي سخناني با عنوان 
»بررسي ابعاد محتوايي نامه رهبري به جوانان 
امريكاي شمالي و اروپا« با اشاره به نحوه انتشار 
پيام مقام معظ��م رهبري گفت: م��ا همواره در 

مس��ئله مواجهه با غ��رب با رس��انه هاي جبهه 
اس��تكبار مقابل بوده ايم و براي اولي��ن بار پيام 
مقام معظم رهبري به جايي مي رود كه دور آن 
ديواري وجود ندارد و در آنجا همه محكومند كه 
پيام ايشان را ببينند و بش��نوند. رسانه هاي آنها 
همواره اسلام هراس��ي و شيعه هراسي را بعد از 
اتفاقات بيداري اسلامي دنبال كرده اند و در عمل 
آنها اسلام هراسي به عنوان پوسته و اسلام سازي 
به عنوان هسته قرار داشته است و اين مسئله از 
آغاز بيداري اسلامي ش��كل گرفته است و آنها 
همواره اسلام و مسلمانان را در رسانه هاي شان 

به عنوان دشمن اصلي نمايش داده اند. 
مقدم فر در ادام��ه افزود: بهانه حمله به اس��لام 
حركت هاي تروريستي و كشتارهاي ددمنشانه 
داعش��ي ها در منطقه خاورميانه از سوي غرب 
مطرح ش��د، اينها بهانه قرار گرف��ت و يك جو 
سنگيني ايجاد شد، حال در اين فضاي سنگين 
و با بهانه اي كه گفتم يك رهبر ديني و سياسي 
آن هم در جمهوري اس��لامي گفتماني را آغاز و 

پيامي را صادر مي كند كه كاملًا متفاوت با تصوير 
بازنمايي شده از اسلام توسط نظام سلطه است. 
براي اولين بار يك رهبر به جاي مقامات سياسي 
جوانان يك منطقه را مورد خطاب قرار مي دهد.

حجت الاسلام حسين ملك زاده، رايزن فرهنگي 
سابق ايران در خارج از كشور نيز در اين همايش 
كه ب��ه موض��وع »زيبايي ه��اي اس��لام از نگاه 
غيرمس��لمانان در غرب« اختص��اص داده بود، 
گفت: با توجه به اينكه هيچ كدام از دين واره ها، 
مكاتب و شرايع به جز اسلام به طور كامل پيرو 
حق نيستند و فاصله زيادي با صراط مستقيم و 
طريق حق و حقيقت گرفتند لذا از زيبايي كامل 
برخوردار نيس��تند و زش��تي انحراف و تحريف 
چهره حقيقي آنها را به ش��كل دهش��تناكي از 

ريخت واقعي خود انداخته است. 
وي با اش��اره به اينكه بعضي ها ك��ه مي خواهند 
تمس��خر بكنند مي گويند همه فق��ط به خاطر 
ازدواج آمدند و مسلمان شده اند، اما حق اين است 
كه اينطور نيست يعني واقعاً نمي شود گفت كه 
اكثر موارد به خاطر ازدواج آمدند و مسلمان شدند 
گرچه حتي اگر همين هم بود اين موضوع خودش 
يك امتياز محسوب مي ش��ود! در همايش »من 
و نامه رهبر به جوانان امريكاي ش��مالي و اروپا« 
آيت الله رشاد، حميدرضا مقدم فر، حجت الاسلام 
بهمن اكبري، حجت الاس��لام حسين ملك زاده، 
سيدمحمدرضا اصنافي، مرضيه هاشمي و كنيز 
فاطيما حضور داشتند. اين همايش ششم خرداد 

در دانشگاه امام صادق)ع( برگزار شد.

همايش»منونامهرهبربهجوانانامريكايشماليواروپا«برگزارشد

بيمههيچخبرنگاريقطعنشد

بيمهتكميليهمرايگانشد
سناريويتمامنشدنيتعميراتتئاترشهر

تئاترشهرمعطلصندليهاياسپانيايي

نيم��ه اس��فند 93 و پ��س از جش��نواره فيل��م فجر ب��ود كه 
ايوبي، رئيس سازمان سينمايي كشور در گفت وگوي  حجت الله 
ويژه خبري ش��بكه دو س��يما گفته بود: در 1۷ ماه گذش��ته، 
حدود 1۴فيلم دفاع مقدسي با قصه هاي متنوع با بودجه كمي 
ساخته شدند و من از س��اخت آنها كاملًا راضي هستم. پس از 
آن رسانه هايي كه به سينماي دفاع مقدس اهميت مي دادند 
اين س��ؤال را پرس��يدند كه »آن 1۴ فيلم« كدامند؟ و بعد از 
يك بررسي تنها به سه اثر مرتبط با دفاع مقدس در جشنواره 
سي وسوم رس��يدند كه شامل فيلم هاي س��ينمايي »تا آمدن 
احمد« به كارگرداني صادق صادق دقيقي، »تگرگ و آفتاب« 
ساخته رضا كريمي و »حكايت عاشقي« احمد رمضان زاده بود 
كه نقطه مشترك اين سه اثر علاوه بر دفاع مقدس، ساخت نسبتاً 
ضعيفي بود كه در پايان جشنواره، نه تنها هيچ كدام جايزه اي 
به خود اختصاص ندادند كه حتي نتوانستند توجه منتقدان و 

علاقه مندان به اين حوزه را به خود جلب كنند. 
رسانه ها پس از آن دنبال عدد اكران فيلم هاي دفاع مقدسي 
هم رفتند و تنها به شش فيلم رسيدند، فيلم هايي چون »چ« 
ابراهيم حاتمي كيا، »شيار 1۴3« نرگس آبيار، »خانه اي كنار 
ابرها« سيدجلال دهقاني اش��كذري، »معراجي ها« مسعود 
ده نمكي، »پنجاه قدم آخ��ر« كيومرث پوراحمد و »زيباتر از 
زندگي« انسيه شاه حسيني آثاري بودند كه هرچند در سال 
93 به اكران عمومي رس��يدند اما همه در سال هاي پيش از 
آن و دوره مديريت��ي پيش از ايوبي ساخته ش��ده بودند و در 
دوره هاي قبلي جش��نواره فيلم فجر حاضر بودند و نمي شود 
آنها را محصول دوره يادشده اخير دانست. اين سؤال رسانه ها 
كه »اين 1۴ فيلم كجاس��ت؟« هيچ وقت از س��وي ايوبي و 
س��ازمان س��ينمايي پاس��خ نگرفت و تاكنون معلوم نيست 
منظور ايوب��ي از آن 1۴ فيلم كدام فيلم ها بوده اس��ت. حال 
همين چند روز پيش بود كه محمد خزاعي، دبير جش��نواره 
بين المللي مقاومت از تعطيلي آن به دليل عدم توليد آثاري 

در زمينه دفاع مقدس و مقاومت خبر داد. 
وي گفته بود: شوراي سياستگذاري جشنواره بين المللي فيلم 
مقاومت سال گذشته تصميم گرفته بود تا بودجه بسيار خوبي 
را به اين جشنواره استراتژيك اختصاص دهد اما به رغم مصوب 
ش��دن اين تصميم هيچ گونه اقدام عملي در اين زمينه صورت 
نگرفت. خزاعي افزوده بود: سينماي استراتژيك و مقاومت نياز به 
يك رديف بودجه مستقل براي توليد آثار ارزشمند سينمايي دارد 
تا دغدغه مشكلات اقتصادي حاكم بر فضاي كل كشور گريبانگير 
آن نشود. از همين رو لايحه اي هم به مجلس شوراي اسلامي رفت 
تا اين مهم در نظر گرفته شود، اما متأسفانه اين امر محقق نشد. 

از رضايت رئيس سازمان سينمايي از ساخته شدن 1۴ فيلم درباره 
دفاع مقدس تا نارضايتي دبير مهم ترين جشنواره سينمايي دفاع 
مقدس و تعطيلي اين جشنواره تنها سه ماه مي گذرد و اين سؤال 

مطرح مي شود كه كدام يك حقيقت را مي گويند؟
آيا به واقع 1۴ فيلم درباره سينماي دفاع مقدس ساخته شده ولي 
هيچ كدام ارزش اكران در جشنواره فيلم مقاومت را نداشته اند يا 
همانگونه كه خزاعي گفته اس��ت توليدي در راستاي سينماي 
مقاومت و دفاع مقدس صورت نگرفته تا جشنواره اي به اهميت 

جشنواره بين المللي مقاومت براي سال 9۴ پا بگيرد؟

رئيسسابقسازمانصداوسيمادرصفحهاينستاگرامش
عكسيازخوددركنارسردارربودهشدهسپاهپاسداران

منتشركرد.
عزت الله ضرغامي در توضيح اين عكس نوش��ت: هشت سال 
از ربوده شدن حاج رضا عس��گري، از فرماندهان شجاع سپاه 

پاسداران مي گذرد و هنوز هم اطلاعي از او در دست نيست. 
حاج رضا از هتلي در تركيه ربوده ش��د. عوامل سيا و موساد، 
متهمان اصلي اين آدمربايي هس��تند. او خدمات ماندگاري 
در مسئوليت فرماندهي سپاه كردس��تان و فرماندهي سپاه 
لبن��ان دارد. زمان��ى هر دوي م��ا معاون وزي��ر دفاع)جناب 

شمخاني( بوديم.
آيا مجدداً حاج رضا را خواهيم ديد؟ ان شاءالله.

اين عكس مربوط به سفر حج اس��ت، هديه به خانواده صبور 
و بزرگوارش!

ما از او جز خونگرمي، شجاعت و عشق به امام و رهبري، چيز 
ديگري نديديم. آرزو مي كنيم سلامت باشد.

كنايهجعفريجوزانيبهانتخاباتخانهسينما
قدرتچهدردست»فتحاللهخان«باشد

وچه»امراللهخان«غلطاست!
مس�عودجعفريجوزاني،كارگردانس�ينماكهكمدي-سياسي»ايرانبرگر«
رادراكراننوروزيرويپردهداش�توالبتهفيلمشخيليخوبهمفروخت
درتازهتريناظهاراتشطعنههاييزدهاس�تبهسياسيبازيدرخانهسينما.
جوزاني با اشاره به انتخابات خانه سينما و به دنبال آن انتخاب رضا ميركريمي به عنوان 
مديرعامل اين نهاد به »باش��گاه خبرنگان جوان« گفت: خوشحالم كه ميركريمي اين 
سمت را پذيرفته، چون احساس مي كنم شخص محترمي است اما اگر بتواند از جريان هاي 
سياسي محفلي خانه سينما فاصله بگيرد، مي تواند كار كند. جوزاني ادامه داد: چيزي كه 
از نظر سياسي احساس مي شود اين اس��ت كه شاكله خانه سينما و كساني كه قدرت را 
در دست دارند تغييرات ماهوي نكرده است. يك جناح از دولت خلع شده و جناح ديگر 
متصدي اين بخش شده اند و همچنان لابي ها پابرجاست. وي اظهار داشت: قدرت چه 
در دست فتح الله خان باشد و چه امرالله خان، غلط اس��ت. ما اميدوار بوديم كه يك نگاه 

جامع به كساني كه زحمتكش سينما هستند، شود. چون اكثريت 
آنها آنقدر مشكل دارند كه از درد دلشان يك كتاب مي توان 
نوشت. وي با انتقاد از اداره خانه سينما به روش قبل گفت: 
تابه حال كه تغييري نديديم. تغيير در اين حد بوده كه خانه 
سينما از تعطيلي به بازگش��ايي رسيده و كساني كه در اين 
دعوا شركت داشتند، به عنوان فاتحان دولت جديد آنجا را به 

دست گرفتند. همانطور كه در دوره قبل روش]برخورد 
با خانه سينما[ غلط بود در اين دوره هم 

نادرست است. سينما متعلق به شخص 
و گروه خاصي نيست، بلكه متعلق به 

خانواده و اهالي سينماست.

حقيقتكجاست؟

خطاب رهب��ري به جوان��ان اروپا پستضرغاميبرايسردارربودهشده
و امريكاي ش��مالي در رفتار ديني 
يك س��نت بوده و اين احياي سنت 
از ط��رف ايش��ان ص��ورت گرفت��ه 
اس��ت. اين اتف��اق ي��ك خط دهي 
راهبردي اس��ت كه نشان مي دهد

سپيدهآماده
باگذشتهش�تماهازآغازتعميراتطولانيونفسگير
تئاترشهر،هنوزخبرياززمانپايانتعميراتنيستو
ظاهراًس�النهايتئاترمنتظرومعط�لورودصندلياز

كشوراسپانياهستند.
به رغم گذشت ماه ها از آغاز تعميرات تئاترشهر، هيچ خبري از پايان 
اين تعميرات و بازگشت س��الن هاي تئاترشهر به بطن سالن هاي 
تئاتر تهران نيست. ماجراي تعميرات تئاترشهر پس از اما و اگرهاي 
فراوان، سرانجام شهريور ماه س��ال گذشته پس از پايان جشنواره 
عروسكي آغاز شد و در جريان آن همه س��الن ها جز سالن اصلي 
تئاترشهر تعطيل شدند. اين روزها به رغم گذشت هشت ماه از آغاز 
اين تعميرات جز سالن چهارس��و، هيچ سالن ديگري از تئاترشهر 
پذيراي اجراهاي تئاتري نيست و در ميان اين بلاتكليفي هنرمندان 
در نبود سالن، مسئولان بازسازي از انتظار براي ورود صندلي هاي 
اس��پانيايي خبر مي دهند. سؤال اينجاس��ت كه مگر در كشور ما 

قحطي صندلي آمده كه حتماً بايد از كش��ور اسپانيا وارد شود. در 
حال حاضر خيلي از سالن ها و مراكز همايش هاي بين المللي در اين 

كشور از صندلي هاي توليد داخل استفاده مي كنند. 
در زمان فعاليت تمام سالن هاي تئاترشهر هم كمبود سالن هاي 
تئاتري تهران به اندازه اي بود كه بسياري از گروه هاي تئاتري پس 
از سال ها انتظار مي توانستند آثارشان را به صحنه ببرند، حال با 
اين تعطيلي ادامه دار تئاترشهر و نبود جايگزين براي آن، اين روزها 
اهالي تئاتر با شرايط نامساعدي براي اجراي نمايش هايشان دست 
و پنجه نرم مي كنند. در اين مي��ان به رغم ادعاهاي متعددي كه 
مديران تئاتر در مراسم ها و گردهمايي هاي مختلف در خصوص 
ساخت سالن هاي تئاتر دارند اما سالن هاي ما در سال هاي اخير 
افزايش چنداني را به خود نديده است و حتي مجموعه تئاترشهر 
كه مهد تئاتر كشور هم است، ماه ها است به دليل اطاله تعميرات 
در تعطيلي به سر مي برد. هرچند در روزهاي اخير سالن نمايش 
خاوران هم بازگشايي شد، اما با توجه به اين همه نيروي كارآمد 
و جوان در زمينه تئاتر، سالن هاي ما ظرفيت ظهور اين توانايي ها 
را ندارند و هر ساله بسياري از هنرمندان تئاتر به دليل نبود سالن 
براي اجرا و كمبود امكانات هنرهاي نمايشي مجبور به ترك اين 
حرفه يا گرايش به سمت س��ينما و تلويزيون مي شوند. درست 
است كه تعداد سالن هاي تئاتر يكي از مهم ترين معيارهاي تمدن 
شهري به حساب مي آيد اما در كشور ما با وجود پتانسيل عظيم 
در هنرهاي نمايشي، همواره نبود سالن ها، تئاتر را از مردم دور نگه 
داشته و شهر ما پر است از آدم هايي كه در تمام عمرشان حتي يك 

بار هم به سالن تئاتر نرفته اند.

معاون�تمطبوعات�يدربس�تهحمايت�يس�ال94،
بيم�ه ياران�ه پرداخ�ت درخص�وص رايزنيهاي�ي
تكميل�يراانج�امدادهت�ارس�انههاب�دونپرداخ�ت
هزينه،بيم�هتكميليهم�كارانخودرانيزانج�امدهند.
به گزارش »جوان« از جمله سياست هاي دولت يازدهم تأمين 
بيمه تكميلي خبرن��گاران بوده كه علاوه ب��ر رئيس جمهور 
مسئولان مختلف وزارت ارش��اد نيز بر آن تأكيد داشته اند. 
بر همي��ن اس��اس، خبرنگار ما مطلع ش��د علاوه ب��ر اينكه 
خبرنگاراني كه بيمه پايه هس��تند، مي توانند از تس��هيلات 
صندوق اعتباري هن��ر براي بيمه تكميلي اس��تفاده كنند، 
ارشاد يك خبر خوش براي س��اير خبرنگاران و رسانه ها نيز 
دارد. معاونت مطبوعاتي در بسته حمايتي سال 9۴، رايزني ها 
در خصوص پرداخ��ت يارانه بيمه تكميل��ي را انجام داده تا 
رسانه ها بدون پرداخت هزينه، بيمه تكميلي همكاران خود 

را نيز انجام دهند. 
اين در حالي اس��ت كه معاونت مطبوعات��ي وزارت فرهنگ و 
ارش��اد اس��لامي پيش تر در اطلاعيه اي اعلام كرده بود همه 
خبرنگاران و فعالان رسانه اي)حق التحريرها، نمايندگي هاي 

استاني و...( را تحت پوشش بيمه اي قرار مي دهد. 
بر اين اس��اس معاونت مطبوعاتي چهار راهكار براي بيمه 
تمامي فعالان رس��انه در نظ��ر گرفته كه ع��لاوه بر اقدام 
رس��انه ها كه با دريافت حق بيم��ه و ياران��ه بيمه همراه 
اس��ت، با صدور كارت حرفه اي روزنامه نگاري و همچنين 
ثبت نام در سايت صندوق اعتباري هنر با عنوان »فعالان 

غيرحرف��ه اي« ويژه آنها كه به ص��ورت موقت يا پاره وقت 
با رس��انه ها هم��كاري مي كنند، همچنين بيم��ه رايگان 

»سلامت« همراه است. 
با اعلام آمادگي »بيمه س��لامت« براي بيم��ه كردن فعالان 
مطبوعاتي، آن دس��ته از افرادي كه از طريق رسانه هايش��ان 
بيمه نش��ده اند، به ويژه افرادي كه ميزان همكاريشان با يك 
رسانه مشخص به حدي نيس��ت كه در زمره همكاران اصلي 
آن رس��انه قرار بگيرند، مي توانند از اين طري��ق اقدام كنند. 
اين افراد مي توانند به س��ايت بيمه س��لامت مراجعه و براي 
انجام بيمه، نام نويس��ي كنند تا بعد از استعلام لازم از وزارت 
ارشاد و سازمان تأمين اجتماعي، بيمه شوند. با كمك وزارت 
رفاه، بيمه اين افراد رايگان مي ش��ود و با همراهي س��ازمان 
تأمين اجتماعي و بازپرداخت مابه التفاوت توس��ط خود فرد 
يا مس��يرهاي جايگزين، موضوع بازنشس��تگي اين افراد نيز 

سامان مي گيرد.

نما | موسي  رنجبر

مصطفيشاهكرمي
»گرتهب�رداري«وحت�يبالات�رازآن»كپ�يكاري
مح�ض«ازبرنامههايماه�وارهايوش�وهايخارجي
درس�اختوتولي�دبرخ�يبرنامهه�ايداخل�ي
بهخص�وصبرنامهه�ايتلويزيوني،مدتهاس�تكه
م�وردنق�دوانتق�اداس�ت.آخري�ننمون�هآنه�م
مرب�وطب�هبرنام�هگفتوگومحور»امش�ب«اس�ت.
برنامه محور »امش��ب« به تهيه كنندگي عليرض��ا ماندگاران و 
اجراي علي ضياء كاري از گروه اجتماعي شبكه يك است كه به 
صورت سه شب در هفته ساعت ۲3 از اين شبكه پخش مي شود. 
اين برنامه كه پ��س از پخش تنها چند قس��مت اول آن در ابتدا 
مورد انتقاد و پرسش بسياري از مخاطبان درباره نوع گفت وگو و 
دعوت از مهمانان و الگو گيري از اجرا و برنامه »ماه عسل« احسان 
عليخاني قرار گرفت در چند روز اخير دامنه آن به كپي برداري 
دكور برنامه »امشب« از كنسرت موسيقي يكي از خواننده هاي 
زن در كشور انگلستان كشيده شده و دست اندركاران اين برنامه 
به جاي پذيرفتن اشتباه و اهمال كاريشان سعي دارند با فرار به 
جلو موضوع را بي اهميت يا معمولي جل��وه بدهند. يكي از اين 
افراد فضل الله ش��ريعت پناهي، مدير گروه اجتماعي شبكه يك 
سيماست كه با ارائه توضيحاتي در خصوص اين موج انتقادات از 
برنامه »امشب« گفته است: برنامه شبانگاهي »امشب« برنامه اي 
مهمان محور است و كارش��ناس محور نيست! براساس سياست 
جديد سازمان صداوسيما مردم بايد در رسانه ها حضور پيدا كنند 
كه ما هم سعي كرديم در اين برنامه از سوژه هاي مردمي استفاده 

كنيم و اين س��وژه ها نه تنها در برنامه »ماه عسل« ممكن است 
اتفاق افتاده باشد، بلكه امكان ادامه اين حركت در برنامه هاي ديگر 
هم باشد. حالا اگر انتقادي است كه اين برنامه شبيه »ماه عسل« 
اس��ت بايد بگويم كه اين برنامه س��اختارش هيچ ش��باهتي با 
برنامه »ماه عسل« ندارد به اين دليل كه در انتهاي برنامه بخش 
كارشناسي را در برنامه »امشب« داريم و اين برنامه از چند بخش 
دعوت از مهمانان تشكيل مي شود كه هر يك مكمل يكديگرند و 
در اجرا هم شباهت ندارند.  آسمان ريسمان بافي شريعت پناهي 
در حالي است كه يقيناً با اضافه يا حذف كردن يك بخش از يك 
برنامه و توليد محص��ول ديگري تحت عن��وان برنامه اي كاملًا 
متفاوت و جديد بدون آن بخش محذوف، نمي توان ادعاي نوآوري 
و خلاقيت داشت. چه اينكه يكي از دلايل اصلي و غيرقابل انكار 
كوچ مخاطب داخلي به سمت شبكه هاي ماهواره اي بي خاصيت، 
همين كاهلي ها و بدسليقگي بازي هاي دوستان در صداوسيما به 

جاي توليد برنامه هاي جذاب و مخاطب پسند است.
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راه  سعادت

فيلمنامهخوبنداريمگايهمسجديازفيلمسازانآمارتماشاگرانسينمادروغاست
بهروز افخمي در هفته 
پژوهش سينماي ايران 
در خان��ه هنرمن��دان 
وضعي��ت  گف��ت: 
سينماي ايران از نظر 
تع��داد تماش��اگران 
وخيم ت��ر از آمارهاي رس��مي اس��ت. آمار 1۲ 
ميليوني در واقع حدود 8 ميليون نفر است. اين 
آمار ها دروغ است، به عنوان مثال آمار تماشاگران 
شهر موش ها دو برابر آمار واقعي اعلام شده و اين 
قضيه به درجات مختل��ف در مورد تمام فيلم ها 
صادق است. سينماي ايران را همچون مريضي 
كه دچار مرگ مغزي ش��ده، به دس��تگاه هاي 
مختلفي وصل كرده اند كه به محض جدا شدن از 

آن دستگاه ها قلبش از كار خواهد ايستاد.

مهران رجبي گفت: اگر 
فيلمي اسپانسر داشته 
باش��د، فيلمساز به هر 
نح��وي كه مي ش��ود 
كالاي اسپانس��ر را در 
فيل��م مي گنجاند اما 
براي نشان دادن يك سكانس مذهبي بهانه جويي 
مي كند. در جشنواره فيلم فجر، در بسياري آثار 
نه تنها نگاه فرهنگي حاكم نبود بلكه توهين هاي 
زباني رايج بود. اگر فيلمساز بخواهد مي تواند به 
راحتي با اس��تفاده از ابزاري كه در اختيار دارد 
سكانس هاي مذهبي و ديني را در فيلم جا دهد؛ 
به عن��وان نمون��ه در فيلم »خيل��ي دور خيلي 
نزديك« 1۴ بار صلوات فرستاده شد، بدون اينكه 

به ريتم فيلم آسيب برسد!

محمدرضا شرف الدين، 
انجم��ن  مديرعام��ل 
س��ينمايي گفت: اراده 
انجمن سينماي انقلاب 
و دفاع مق��دس، بنياد 
س��ينمايي فاراب��ي و 
سازمان سينمايي توليد فيلم هاي شاخص در زمينه 
سينماي مقاومت و ارزشي است ولي تاكنون هيچ 
طرح و ايده خوبي براي توليد فيلم به ما ارائه نشده 
است. من به صراحت اين نكته را اعلام مي كنم كه 
متأسفانه هيچ ايده خوبي در زمينه توليد فيلم هاي 
اس��تراتژيك، ارزش��ي و مقاومت وجود ندارد و به 
همين دليل است كه از س��وي نهادهاي مختلف 
سينمايي تاكنون اقدامي براي توليد آثاري در اين 

زمينه صورت نگرفته است. 

محمدرضا شرف الدينمهران رجبيبهروز  افخمي

اماممحم�دباق�رعليهالس�ام
فرمودند:

لافَضيلَ�هَكالجِه�ادِ،ولاجِه�ادَ
كمُجاهَدَهِالَهَوي

فضيلتي چون جهاد نيست و جهادي 
چون مبارزه با هواي نفس نيست. 

)تحفالعقولص۲۸۶(

  حاشيه  روز


